

Departments of External Affairs and National Defence, the R.C.M.P., other departments and agencies of the federal and provincial governments, and representatives of the private sector including business and industry, church organizations and universities. In addition, eight military and civilian candidates are accepted from the United States, Britain, Australia and New Zealand based upon reciprocal training arrangements enjoyed by the Canadian Forces in those countries.

4. The NDC course is a 43 week programme with four terms. The subject is the national security of Canada; militarily, politically, economically and culturally. The theme of the course is 'Whither Canada?'

5. During Term I, the scene, nationally and internationally, is set for the whole course. Term II deals with Canada. There are lectures at Kingston on the full range of political, military, economic, social and cultural aspects of the nation. Field Studies are made to Ottawa, and to all the provinces and territories to examine issues at first hand. Premiers, federal and provincial ministers and officials, municipal leaders, industrialists, labour leaders, academics and members of minority groups provide information about and insights into these aspects.

6. Term III - Canada-US Relations is intended to improve course members' understanding of US values, interests, the impact of

extérieures et de la Défense nationale, de la GRC, d'autres ministères et organismes des gouvernements fédéral et provinciaux, ainsi que des représentants du secteur privé, notamment du monde des affaires et de l'industrie, des églises et des milieux universitaires. En outre, le cours accueille huit militaires et civils des Etats-Unis, de Grande-Bretagne, d'Australie et de Nouvelle-Zélande, dans le cadre d'accords de formation réciproques conclus par les Forces canadiennes avec ces pays.

4. S'échelonnant sur 43 semaines, le cours est divisé en quatre semestres et traite de la sécurité nationale du Canada sur les plans militaire, politique, économique et culturelle. Le cours a pour thème: "Où vas le Canada?".

5. Le premier semestre établit le cadre national et international de tout le cours. Le deuxième semestre est axé sur le Canada. Les participants assistent, à Kingston, à des conférences sur tous les aspects politiques, militaires, économiques, sociaux et culturels du pays. Ils effectuent des visites tant à Ottawa que dans les provinces et territoires afin de juger de ces questions de première main. A l'occasion de ces visites, les premiers ministres, les ministres fédéraux et provinciaux, de hauts fonctionnaires, des conseillers municipaux, des industriels, des chefs syndicaux, des universitaires et des membres de groupes minoritaires leur donnent des renseignements quant au fait canadien.

6. Au troisième trimestre, le cours porte sur les relations entre le Canada et les États-Unis et a pour objectif d'éclairer les participants sur les